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Vážení občané, 
 
 velmi bych si přál, abych vám mohl na konci každého roku 
vypočítávat, co nového v Doudlebách přibylo, jak se nám daří naplnit 
sliby občanům a co se nám dokonce podařilo uskutečnit navíc. 
 Jenomže ta spokojenost nikdy není úplná. Jako by všechno dobré 
a podařené mělo svoje „ale“,  jež nám nedovolí mít tu opravdovou radost. 
 Máme krásnou tělocvičnu, ale také nemalý dluh a do rozpočtu 
přibývá podstatná částka za její provoz. Radost z dalších pěkných 
chodníků kazí poničené zastávky autobusů. Po spoustě jednání máme 
konečně územní plán, jeden z hlavních dokumentů, ale zdá se, že nás 
ještě dlouho bude trápit areál bývalé Perly.  

Na konci loňského roku jsme koupili pozemek pro 15 nových 
rodinných domů na našem „Slovensku“, nechali vypracovat studii, 
lámeme si hlavu jak finančně zajistit inženýrské sítě, ale silniční obchvat 
Doudleb se zase o něco odkládá. Prodali jsme jeden byt za slušnou 
částku, ale ta se v rozpočtu ani neohřeje, protože naši hasiči potřebují 
kvalitnější auto. 

Na druhou stranu i věci horší mohou mít svoje „malé ale“. 
Budeme platit víc za stočné, ale stále to bude o 
20,- Kč míň za kubík než jinde. 
 Zdá se mi, že jsem to vzal až moc 
neradostně před těmi svátky radosti a pohody. 
Konečně  - mám pro sebe i pro vás dobrou radu: 
Hoďme teď na pár dní starosti za hlavu, 
přemluvme se k úsměvům, těšme se, že příští rok 
bude toho lepšího víc. 
 Přeji vám všem, aby Vánoce měly své 
kouzlo pohody a rok 2009 patřil k rokům dobrým, 
aby vás nezradilo zdraví a měli jste dost sil 
v každém dni.  
 
 

Jiří Kaplan, starosta městyse  
 
 



 

  

Doudleby nad Orlicí před získáním samosprávy 
    

Určitý obraz dnešního správního území Doudleb nad Orlicí 
v polovině 19. století poskytuje katastrální mapa Doudleb s osadami 
Vyhnánov i Příkazy z roku 1840 a Indikační skica na jejím základě 
vytvořená. První dokument získal úřad městyse ze Státního okresního 
archivu v Rychnově nad Kněžnou, druhý z Národního archivu v Praze 
v digitální podobě. Oba zachycují stav budov a jejich popisná čísla, avšak 
značně rozdílná, neboť druhý zmíněný dokument je uvádí jen  u budov 
obydlených.    

Popisná čísla byla zavedena Marií Terezií. Před tím měly některé 
domy různá znamení, podle nichž byly označovány, např. U medvídků, U 
slunce apod. Slovně se také určovaly podle bydlících nebo jejich 
přezdívek. Traduje se, že Marie Terezie nemohla podle těchto způsobů 
najít ve Vídni hledaný dům, což jí rozzlobilo (dokonce prý zaklela) a 
rozhodla o vytvoření popisných čísel. Nařízení pochází z roku 1770, 
v letech 1770 - 1771 bylo uskutečněno. Číslování prováděli vojáci, psali 
je na dveře nebo na vrata podle určitého systému. Vycházelo se od 
nejvýznamnějších budov místa (kostel, zámek aj.) ve směru hodinových 
ručiček, nebo směrem, odkud přijížděla vrchnost. Katastrální mapa 
Doudleb nad Orlicí z roku 1840 toto číslování zachycuje. 
V Doudlebách se začínalo od zámku (čp. 1 – 3) k zahradnímu domu (čp. 
4 – 6), podél dnešní Dukelské (čp. 7 – 8)  a od zámku rovněž ke 
křižovatce (čp. 9 – 12). Podél severní strany silnice postupovalo číslování 
směrem k Vamberku (čp. 13 – 22) a k několika domům u  
severovýchodního cípu zámeckého parku (čp. 23 – 27). Pak pokračovalo 
od bývalé cihelny (čp. 28, 29) vzdáleně od silnice až k potoku od Hřišť 
(čp. 30 – 39). Od křižovatky směrem ke Kostelci bylo číslování  podél 
silnice střídavě oboustranné (čp. 40 – 69). Od východního konce obce 
(Fábrov čp. 69) vedlo ke skupině domů u Běliska (čp. 70 – 77), 
navazovalo na protilehlém břehu Orlice, vedlo k východu po severní 
straně Židovské ulice až k mostu (čp. 78 – 114), pokračovalo po jižní 
straně ulice k západu  (čp. 115 – 133) a přes několik samostatných stavení 
jihozápadně a jižně odtud (dnešní Švermova a Komenského čp. 134 – 
137) dospělo k obydlím proti parku (čp. 138 – 141). Číselná řada 
postupovala potom  od domů  u západního  konce  náhonu  mezi silnicí  a 

dnešní železniční tratí (čp. 142 – 149), podél silnice k mostu, (čp. 150 –
152), pak za parkem od řeky k silnici (čp. 153 – 156) a blíže či dále od ní 
směrem k jihu (čp. 153 – 176). 
     Další popisná čísla následovala na Mnichovství (čp. 177 – 178). 
Zcela samostatně stála vyhlídka Překvapení (Überraschung, čp. 179)       
v lese východně od Sádek Ve Vyhnánově postupovala přes východní a 
jihovýchodní okraj (mimo Sádek) k severní části osady (čp. 180 – 198) a 
odtud k jihu po západní straně silnice (čp. 199 – 212), za jejím prudkým 
stoupáním oboustranně (čp. 213 – 220) a končila Na Sádkách (čp. 221). 
Od východního okraje jižní části  Příkaz byla vedena oboustranně 
k severu (čp. 222 – 233), kde od  východní části postupovala na západ 
(čp. 233 – 245), k osamocenému domu v polích (Jägerhaus, čp. 246)  
Byla ukončena ještě na Mnichovství  (čp. 248 – 249). Číselná řada 
popisných čísel byla vedena souvisle v Doudlebách, Vyhnánově a 
Příkazích. Představovala téměř 250 popisných čísel.                                                                                                                                                                               
     Katastrální mapa z roku 1840 rozlišuje barevně dva druhy 
popisných čísel. Stavby méně odolné proti ohni, zřejmě převážně dřevěné 
jsou zbarveny žlutě, a odolnější, k nimž patřily nejen kamenné, ale též ty 
dřevěné, které měly kamenné ohniště a  komín, jsou červené. Prvních 
bylo z dříve uvedeného počtu 89, druhých pak 160. Značně velký počet je 
dán tím, že popisná čísla dostávaly i budovy neobydlené. Václav 
Koďousek uvádí  pro rok 1834 v Doudlebách, Vyhnánově a Příkazích  
188 obydlených domů s 1698 obyvateli. V tomto počtu bylo 
v Doudlebách v židovské části 29 obydlených domů s 305 obyvateli.  
    Indikační skica  Doudleb nad Orlicí z roku 1840 byla podkladem 
pro stabilní katastr, platný právně od roku 1860. Odlišuje rovněž dva typy 
domů podle jejich ohnivzdornosti, ale popisných čísel má podstatně 
méně, neboť je mají pouze obydlené domy, má zcela jiný sled číselné 
řady v Doudlebách a oddělené číslování Vyhnánova i Příkaz. Proto se 
popisná čísla až na vzácné výjimky z předchozím dokumentem zcela 
rozcházejí, ale téměř se kryjí  se současnými. 
             (pokračování příště)                           

Jan Kaplan, kronikář 
 
 
 



 

  

Činnost TJ Velešov v roce 2008 
 

Naše TJ Velešov Doudleby nad Orlicí je jedna z větších na okrese 
s počtem 275 členů v oddílech kopané, ASPV, tenisu, turistice a stolním 
tenisu.  

Finanční zajištění soutěží je velmi náročné. Zvláště v dnešní době 
sehnat sponzory je nadlidský úkol, proto každému, kdo přispívá sportu 
v Doudlebách nad Orlicí i sebemenší částkou patří poděkování. Zvláště 
finanční pomoc z rozpočtu městyse nemůžeme opomenout, protože bez ní 
by naše celá TJ Velešov nemohla existovat. Prostředky z ČSTV Praha 
jsou tak malé, že nestačí ani na základní potřeby naší TJ.  

Každý oddíl má svůj výbor, který zajišťuje soutěže a řídí svoji 
činnost. Stolní tenis má dvě družstva. V roce 2008 se A družstvo 
účastnilo nejvyšší okresní soutěže RP 1. Tuto soutěž pro rok 2009 
neudrželo, přesto odvedlo solidní výkon, který byl pochválen i 
předsednictvem regionálního svazu stolního tenisu v Rychnově nad 
Kněžnou. Druhé družstvo hraje v RP 3 a jeho výkonnost stále narůstá a 
získává první vítězství. Soupěři k nám jezdí již s respektem. V dalších 
letech bude toto družstvo jistě hrát na předních pozicích a dobře 
reprezentovat náš městys a sportovní klub. 

Turistika má již v naší TJ tradici. Právě letos jsme oslavili 40 let 
našeho trvání. Pro své členy i nečleny pořádáme akce pěší, vodu, lyže, 
cyklo. Mezi významné akce patří „Doudlebská šlápota“, otvírání a 
zamykání Orlice, zahraniční řeky atd. V letošním roce byl uspořádán 
putovní tábor pro děti na Slovensku na řece Hron. Podílíme se s ÚM 
Doudleby nad Orlicí na akci plavání pro veřejnost a na provozu posilovny 
v Leně. Na naši činnost zveme širokou veřejnost. Tenis s počtem 26 členů 
nehraje soutěž, ale provozuje tento sport rekreačně a má v oddíle 6 dětí, 
které trénuje trenér z Pardubic. Hodně času v areálu stráví na úpravě 
ploch pan Jaroslav Hynek, kterému patří poděkování.  

 
Zpráva o činnosti fotbalového oddílu TJ Velešov Doudleby nad Orlicí 
za rok 2008 

Výsledky oddílu v sezóně 2007/2008 
Také v sezóně 2007/2008 bylo tahounem fotbalistů Velešova A 

mužstvo  dospělých.   S novým trenérem  Chasákem  v  nejdramatičtějším  

závěru krajského přeboru za posledních 5 let dokázalo udržet soutěž pro 
Doudleby i pro nadcházející sezónu a do role sestupujících odsoudilo 
týmy Libáně, Milíčevse a sousedního Kostelce nad Orlicí. V soutěži 
dospělých je doudlebský fotbal zastoupen ještě B mužstvem v okresním 
přeboru III. třídy.  

Dalším družstvem je dorost, který hrál krajský přebor mladšího a 
staršího dorostu v sezóně 2007 – 2008 ve společném družstvu právě 
s Kostelcem nad Orlicí. Tato spolupráce byla po roce ukončena a dorost 
nyní hraje okresní přebor rychnovského a náchodského okresu s cílem 
postoupit  do krajské soutěže. 

Mladší i starší žáci jsou tradičními účastníky krajské soutěže, kde 
oba týmy bojují o příčky nejvyšší. Účast v soutěži je možná jen díky 
velmi dobré spolupráci s oddílem Častolovic, se kterým dokážeme 
sestavit dva týmy potřebné pro tuto soutěž. Spolupráce se v roce 2008 
prohloubila i pro týmy přípravek a elévů, které startují také společně 
v okresních soutěžích.  

 

Projekty a plány oddílu 
Již druhým rokem zůstává prioritou oddílu výstavba kabin a 

sociálního zařízení. 
Projekt byl úspěšně zpracován a žádost o dotaci ve výši 2,5 

milionu korun přes ČSTV podána na ministerstvo školství. V případě 
úspěchu na MŠMT se na jaře roku 2009 začne s výstavbou a na podzim 
by mohly být kabiny předány k užívání. V případě neúspěchu budeme 
žádat o dotaci opakovaně v příštím roce. 

V každém případě chce oddíl v roce 2009 realizovat vybudování 
přístřešku nad zámkovou dlažbou u Klubu na hřišti zároveň se 
zastřešeným venkovním grilem. V případě, že se začne s výstavbou 
kabin, je reálné i vybudování dětského hřiště ještě v roce 2009. 

V dlouhodobém plánu počítá oddíl s realizací druhého 
tréninkového hřiště a v případě vypsání vhodného grantu vybudováním 
umělé hrací plochy na místě dnešní tréninkové. V návaznosti na tyto 
projekty lze následně uvažovat o rekonstrukci hlavní plochy v rámci 
projektu Zelený trávník i s instalací umělého zavlažování. 

Hlavní událostí příštího roku bude utkání Amfory Praha s 
Výběrem staré gardy Doudleb v neděli 6. září. Oddíl akci pořádá ve 



 

  

spolupráci s Městysem Doudleby nad Orlicí u příležitosti 750 let založení 
obce a bude se nepochybně jednat o jednu z největších sportovně-
společenských akcí roku 2009 v regionu. 

 

Sportovní a kulturní akce 
V červnu uspořádal oddíl další ročník Memoriálu Milana Rokla za 

účasti tří klubů. Poprvé tento turnaj starších žáků vyhráli domácí 
fotbalisté, ale více než o body a poháry nám jde o pohodové zakončení 
sezóny. Léto patřilo jednoznačně kultuře a koncertu skupiny Olympic. 
Vystoupení této legendární skupiny pořádala v našem fotbalovém areálu 
firma Banking Proffessionals.  

Podzimní mistrovskou sezónu okořenil tradičně turnaj 8 firem 
pořádaný naší partnerskou firmou Jast. Letošní ročník se i díky krásnému 
počasí nadmíru vydařil a radost měl i domácí oddíl. Dražila se mistrovská 
čepice Karla Jarolíma a zápasový míč Liberce s podpisy hráčů, a tak 
přibyla i důstojná částka do oddílového prasátka. Děkujeme. 

Výčet akcí by ale nebyl úplný, kdybychom nezmínili extrémní 
akci hráčů „A“ mužstva s názvem „Když muž je ženou a žena mužem“. 
Po Montérkové párty, Mysliveckém bálu a 
diskotéce 60. let se jednalo o další 
poblázněnou zábavu áčka v našem klubu na 
hřišti. Vše se událo po vítězném derby         
s Přepychami a zprvu obávané motto 
zábavy předčilo všechna očekávání. 
Upřímně. Již tak vzdálené hranice vlastního 
sebeznemožnění byly opět o řádný kus 
posunuty. Alespoň jedna fotografie budiž 
přímým důkazem.  

A na závěr zcela vážně. Rádi bychom poděkovali za to, že nám    
v naší činnosti pomáháte a podporujete nás, zejména Městysi Doudleby a 
všem dalším větším i menším sponzorům. Pokud nám zachováte přízeň i 
v době ekonomické krize, znamená to, že jste nás už přijali do rodiny, do 
té své.  

Mgr. Miroslav Hofmann 
předseda fotbalového oddílu TJ Velešov Doudleby nad Orlicí 

Česká asociace sportu pro všechny – ČASPV 
 V roce 1992 vznikl Sport pro všechny, asociace rekreační tělesné 
výchovy a sportu. ASPV se stala jednou z tělovýchovných jednot ČSTV. 
V současné době je Česká asociace Sportu pro všechny (ČASPV) 
zastoupena i v mezinárodních orgánech a organizacích. 
 Její činnost navazuje na snahy předchůdců zpřístupnit tělesnou 
výchovu a sport široké veřejnosti. 
 Všestranně zaměřené sportovní a tělovýchovné činnosti přispívají 
ke zdravému vývoji dítěte a nabízejí efektivní a zábavné prožití volného 
času. Při naší škole pracujeme především s kategoriemi žáci a žákyně. 
Pro tyto kategorie je vypisována řada soutěží, z nichž některé končí 
republikovým finále – atletika, soutěže v přírodě (Medvědí stezka), zimní 
pětiboj, přehazovaná, vybíjená, přespolní běh atd. 
 Těchto soutěží se pravidelně zúčastňujeme. Zde si přečtěte 
několik nejlepších výsledků, kterých dosáhli naši reprezentanti v roce 
2008. 
13. 3.             Zimní pětiboj – okresní kolo – Borohrádek (účast 32 dětí),    
                      např. Nikola Šponarová (2. místo), Vendula Večeřová  
                      (3. místo) 
5. 4.               Zimní pětiboj – krajské kolo – Hořice (postoupilo 6 dětí) 
12. – 13. 5.    Minifotbal na umělé trávě v Rychnově n. Kn. (17 žáků) 
26. 5.             Okresní přebor v atletice – Kostelec n. Orl. (21 žáků), např.  
                      Václav Derner (2. místo), Tereza Kudláčková (3. místo) 
8. 6.               Krajský přebor v atletice – Jičín – v soutěži družstev  
                      2. místo 
4. 6.               Atletický trojboj v Kostelci nad Orlicí (8. místo) 
19. 9.             Okresní přebor st. žactva v atletice – Solnice – Kristýna  
                      Pastvová (1. místo), Filip Šrom (1., 2. a 3 místo) 
26. 9.             Okresní přebor ml. žactva v atletice – Kostelec n. Orl. –  
                      Kateřina Joachimsthalerová (3 místo), Michal Šrom  
                      (2. místo) 
27. 9.             Okresní kolo v přehazované – Doudleby n. Orl. – 3. místo 
27. 9.             Běh kolem Orlice 
12. 11.           Martinské skákání – školní kolo (68 účastníků) 
14. 11.           Vybíjená 6., 7. třída dívky – Kostelec n. Orl. – 2. místo 

Za ČASPV Lenka Jeništová 



 

  

Činnost naší TJ Velešov je tedy velmi bohatá, a to zásluhou všech 
trenérů a cvičitelů, zvláště těch, kteří pracují s mládeží. Je mnohdy velmi 
obtížné dostat je od počítačů na zelený trávník nebo do haly. Všem těmto 
trenérům a cvičitelům patří velké uznání a poděkování. Toto poděkování 
patří také všem sponzorům za pomoc, kterou nám poskytují – Městysi 
Doudleby nad Orlicí a zastupitelstvu městyse děkuji za podporu a 
finanční pomoc, kterou sportu dávají. Dobrá spolupráce bude jistě 
pokračovat. 

Do nelehkého roku 2009 přeji všem pevné nervy a hlavně zdraví. 
Sportu zdar! 

Předseda TJ Velešov Doudleby nad Orlicí 
Ladislav Martínek 

 
 

 
Vyhodnocení sportovní činnosti za rok 2008 
 

 Letošní rok se dá označit za jeden z úspěšných v mé dosavadní 
běžecké kariéře. K dnešnímu dne jsem se zúčastnil 5 maratónů a 4 běhů 
delších. Ačkoliv se zaměřuji hlavně na ultramaratón (což jsou vzdálenosti 
delší než 42,2 km), lepší výsledky jsem letos posbíral na tuzemských 
maratónech. Za největší letošní úspěch považuji druhé místo na 
atraktivním šestidenním závodě v Jihoafrické republice. Nyní krátce 
k jednotlivým závodům. 
 Šestidenní běžecký závod u Johannesburgu, 30. 3. – 5. 4. 
Druhé místo v silné konkurenci hlavně jihoafrických běžců je pro mě 
největším letošním úspěchem. Potvrzení, že čím delší závod, tím více 
mně vyhovuje.  
 12 hodinový závod, Praha – Stromovka, 31. 5. Sedmé místo – 
letošní můj snad nejhorší výkon, který ovlivnilo horké letní počasí, které 
mi nesedí. 
 48 hodinový závod, Kladno, 8. – 10. 8. Třetí místo v silné 
mezinárodní konkurenci není neúspěch. 

MS v běhu na 24 hodin, Soul (Jižní Korea), 19. 10. Umístění 
uprostřed startovního pole bylo za mým očekáváním. Z českých běžců 
třetí, v družstvech jsme skončili jedenáctí. 

Absolvované maratóny:  
 Mělník 26. 4.     2. místo v kat. B 
 Rychnov nad Kněžnou 31. 8.  1. místo v kat. C 
 Benešov u Semil 11. 10.   2. místo v kat. C 
 Ostrava – dvojmaratón 29. 11.  2. místo v kat. B 
 Ostrava -  dvojmaratón 30. 11.  3. místo v kat. B,  

     2 místo v součtu obou maratónů 
 Závěrem bych chtěl poděkovat představitelům Městyse 
v Doudlebách nad Orlicí za přízeň a již několikaletou podporu při 
provozování tak náročného koníčka, jako je ultramaratón. Pevně věřím, 
že mi zastupitelé městyse v Doudlebách nad Orlicí zachová přízeň i pro 
rok 2009, kdy bych se chtěl opět zařadit nejen mezi naši, ale i světovou 
ultramaratónskou špičku. Příležitost k tomu bych měl mít na několika 
závodech, které mám v plánu absolvovat. Pro jarní část sezóny se rýsují 
tyto: běh na 24 hodin Helsinky 31. 1. 2009, Světový pohár v halovém 
běhu na 48 hodin Brno 22. 3. 2009, šestidenní běh New York 25. 4. 2009. 
 
       Vlastimil Dvořáček 
 
 
 
Pejskaři v roce 2008 
 

Rok 2008 je téměř za námi a my se opět ohlížíme za tím, co nám 
přinesl a jak nás ovlivní do budoucna. Na kynologickém cvičišti je každý 
rok v podstatě stejný. Probíhá pravidelný výcvik, psovodi s nejlépe 
připravenými psy se účastní závodů a zkoušek, probíhají tradiční akce. 
Začátkem roku se koná členská schůze, v dubnu čarodějnice, přelom 
května a června ukázka výcviku psů na Dětském dnu na Vochtánce, 
podzimní závod a silvestrovský závod. Přesto je každý rok jedinečný. 
Úspěchy a výkony našich svěřenců se mění. A k radosti všech se neustále 
zlepšují a z kynologických soutěží se nám vracejí s vavříny. Následující 
přehled uvádí největší úspěchy doudlebských pejskařů na závodech roku 
2008: 
 
 



 

  

Datum a místo závodů Jméno závodníka Umístění /  
v kategorii 

3. května Kostelec n. Orl. Iveta Johanidesová         2 / ZZO 

3. května Kostelec n. Orl. Renata Felcmanová         1 / ZM 

3. května Kostelec n. Orl. Pavel Klacl         3 / ZM 

3. května Kostelec n. Orl. Pavel Johanides         1 / ZVV1 

10. května Ústí n. Orl. Pavel Johanides         2 / ZVV1 

6. září Rychnov n. Kn. Renata Felcmanová         3 / ZM 

6. září Rychnov n. Kn. Pavel Johanides         2 / ZVV1 

18. října Letohrad Pavel Johanides         1 / ZVV1 

 
Během roku předvedli doudlebští pejskaři dvě ukázky výcviku 

psů. První proběhla již poněkolikáté na dětském dnu na Vochtánce, druhá 
se konala v srpnu u příležitosti pořádání Rockfestu v Záměli. Diváci 
mohli vidět některé cviky poslušnosti, které secvičené ve skupině 
vytvářejí zajímavou podívanou, a zdatnost psů při obraně, zejména při 
zadržení figuranta, kdy rychlost a síla, s jakou se pes na figuranta vrhá, 
budí respekt u nejednoho z nás. 

Největší a nejočekávanější akcí letošního roku byl přeborový 
trénink psů 11. října 2008 pořádaný doudlebskou kynologickou 
organizací. Cílem této akce bylo pro zdejší kynology vyzkoušet si 
přípravu a organizaci kynologického závodu, a pro jednotlivé psovody 
zažít atmosféru takovýchto soutěží. Pozváni byli i kynologové z okolních 
organizací, profesionální figurant i rozhodčí. 
Soutěžilo se v kategoriích odpovídajícím zkouškám z výcviku psů podle 
národního zkušebního řádu, a sice ZZO, ZM a ZVV1. Disciplíny těchto 
kategorií jsou také hlavní náplní pravidelného výcviku  většiny 
doudlebských pejskařů. ZZO je nejjednodušší typ zkoušky pro mladé 
pejsky, který zahrnuje pouze cviky poslušnosti, například přivolání psa, 
aport, odložení psa, zvládání povelů sedni-lehni. Zkouška ZM již kromě 
poslušnosti obsahuje také nácviky obrany – vyhledání figuranta, označení 
figuranta.  U typu  ZVV1 je  kladena  na psa i psovoda větší náročnost při 

provádění cviků, u obrany se posuzuje také 
zadržení figuranta. U psů se hodnotí také 
stopařské dovednosti, které však z časových 
důvodů nebyly náplní říjnového tréninku. 
Disciplínou pro zpestření nejen pro diváky, 
ale i samotné psovody bylo pro doudlebské 
cvičiště příhodné zadržení figuranta přes řeku.  

Trénink zahájil v sobotu 11. října ráno starosta městyse Doudleby 
nad Orlicí, pan Kaplan, a pak následovaly jednotlivé disciplíny 
posuzované rozhodčím p. Vanžurou z Častolovic. 
Figurantskou práci odvedl pan Tomáš, 
profesionální figurant, který navštěvuje 
doudlebské cvičiště a pomáhá zdejším pejskařům 
v nácviku obran. Celá akce proběhla v dobré a 
veselé náladě a psovodi si z ní odnesli cenné 
zkušenosti pro další práci se svými psími 
svěřenci. Jejich výsledky můžete posoudit 
v následujícím přehledu: 
* označuje kynology z okolních organizací 
 

Výsledky říjnového přeborového tréninku 
ZM 

Psovod Pes Celkový počet bodů Pořadí 

Rýdl Jaroslav Ark 84 1 
Felcmanová Renata Arana 84 2 
Pišl Roman Tom 49 3 

ZVV1 

Psovod Pes Celkový počet bodů Pořadí 

Johanides Pavel Džina 191 1 
Anderlová Petra * Xid 168 2 
Klacl Pavel Ferda 161 3 
Bařinka Vlastimil* Twixi 83 4 

 



 

  

ZZO 

Psovod Pes Počet bodů Pořadí 

Bartošová Hana  Juky 56 1 
Anderlová Petra * Cak 44 2 
Šebek Jaroslav Bady 44 3 
Johanidesová Iveta Dixi 39 4 
Paštiková Jana Ergo 34 5 

ZADRŽENÍ PŘES ŘEKU 

Psovod Pes Počet bodů Pořadí 

Johanides Pavel Džina 29 1 
Pišl Roman Tom 28 2 
Bařinka Vlastimil* Twixi 25 3 
Rýdl Jaroslav Ark 23 4 
Bartošová Hana Juky 10 5 
Klacl Pavel Ferda 0 6 

Rok 2008 byl pro nás plný práce a následných úspěchů. Je pro nás 
odměnou, ohodnotí-li odborníci naše výkony velmi dobře a my se 
můžeme pochlubit získanými úspěchy. Avšak největším potěšením a 
radostí je pro nás pejskaře právě čas strávený s našimi psími kamarády. 

Přejeme všem příznivcům kynologie i ostatním veselé Vánoce, 
bohatého Ježíška, a do nového roku, aby vám vše, co děláte, přinášelo 
stejné potěšení a radost, jako nám naše činnost s pejsky. 

Základní kynologická organizace  
Doudleby nad Orlicí 

------------------------------------------------------------------ 
 

Poděkování 
Za všechny občany, kterým jsou rozváženy pravidelně potraviny, 

vyjadřují svůj dík a přání spokojeného prožití vánočních svátků a 
v novém roce především pevné zdraví vedení i zaměstnancům Koloniálu 
Krejčí 

spokojení zákazníci 

 
ZLOBIVÝ BROU ČEK 

 

            Druhé listopadové odpoledne se autobus plný malých dětí s rodiči 
ocitl v pardubickém divadle na návštěvě u Broučků. Herci z Příbrami 
vykouzlili pohádkovou atmosféru, kde nechyběla žádná z hlavních 
postaviček Karafiátových Broučků. 

Broučci zlobí, když jsou malí, a když 
rozum poberou, tak se mají spolu rádi, nebijí se, 
neperou. 

Z vydařeného představení a útulného 
divadla se nám ani nechtělo domů. Určitě se ale 
budeme těšit na příští pohádku. 

                                                                          Kateřina Čižinská 
------------------------------------------------------------------- 
Zprávy od chovatelů 

 

Doudlebská ZOČSCH sdružuje 
dvanáct členů. Organizace byla 
založena v roce 1952. 

Zabýváme se především 
chovem drůbeže, králíků, holubů a 
ovcí. Každým rokem se zúčastňujeme 
výstav v okrese Rychnov nad Kněžnou   
i mimo něj, kde získáváme velmi dobré 
ohodnocení i čestné ceny.            

V letošním roce naše organizace získala v 
hodnocení králíků v Chocni třetí místo. Na 
krajské soutěžní výstavě v Novém Městě nad 
Metují se okres Rychnov nad Kněžnou umístil 
jako první v hodnocení králíků i díky naší účasti. 

Chtěli bychom poděkovat zastupitelům 
městyse za podporu naší organizace. 

 

Za členy MOČSCH Josef Havel  
 



 

  

MÍSTNÍ KNIHOVNA  
 

Mikuláš je za námi a Vánoce se blíží rychlým krokem, přesto ještě 
pár slov k výtvarné soutěži Plody podzimu. Téma umožnilo rozvinout 
bohatost nápadů a uplatnit fantazii více než kdy předtím, a tak se sešla 
rozmanitá skladba prací z různorodých barevných plodů a materiálů 
nezvyklých tvarů a kombinací, které ve výloze i uvnitř knihovny 
přitahovaly pohledy kolemjdoucích víc než dva týdny. Srovnávání a 
hodnocení bylo tak těžké, že nakonec dostali knižní dárek všichni 
zúčastnění, tím spíš, že jich tentokrát byla převaha z řad předškoláků. 
Všem patří velký dík, ať vám radost z tvoření vydrží napořád! 

 

Knihovna bude otevřena do pondělí  22. 12.  2008, 
poté až v novém roce 5. 1. 2009. 

 

Všem čtenářům, návštěvníkům a příznivcům knihovny a slova 
tištěného přeji vánoční svátky prožité v srdečné pohodě, lásce a přátelství 
a přicházející rok plný naděje, stálého zdraví a úspěchů. 

 

Helena Hájková 
 

Předvánoční prodej knih pro děti a mládež z nakladatelství THOVT 
pokračuje. Více informací a ukázka z nabídky ve výloze knihovny. 
 

--------------------------------- ------------------------------------ 
 

ZÁJEZD DO PLAVECKÉHO BAZÉNU  
v Ústí nad Orlicí 

 

vždy ve středu : 17. prosince 2008 a                    
21. ledna,  18. února, 18. března, 22. dubna 2009 

 

Účastník si hradí vstup do bazénu: dospělí  a děti nad 140 cm  70,- Kč                             
                                                        děti  od 105 do 140 cm        50,- Kč 
                                             děti do 105 cm                    zdarma 
odjezd v 17,15 hodin od úřadu městyse              návrat  v cca 20 hodin 

+  10,- Kč  - záloha na klíč od šatnové skříňky (bude vrácena) 

Ordinační hodiny lékařů o vánočních prázdninách:  
 

MUDr Abel:  
Pondělí 22.12.   6.30 –   7.15  12.30 - 17.00 hod 
Úterý  23.12.   6.30 – 10.00 
Pondělí  29.12.   8.00 – 11.00   kojenecká poradna    12.30 – 17.00 
Úterý  30.12.   7.00 – 10.00 
Středa  31.12.     dovolená  /pohotovostní služba od 16.00hod/ 
Pátek    2.1.  12.00 – 15.30 
 

V akutních případech vyhledejte pohotovostní službu v Nemocnici 
v Rychnově nad Kněžnou – v budově, kde je umístěno dětské oddělení: 
Pracovní dny:    16.00 – 7.00 hod v 5. patře 
SO, NE, svátky:   8.00 – 20.00 hod v přízemí  
Případné změny sledujte na adrese: www.detskedoudleby.cz 
 

MUDr. Čižinská   NEORDINUJE    dne 22. 12. a 23. 12. 2008 
 

MUDr. Čapková   NEODRINUJE    dne 23. 12. 2008   

------------------------------------------- ------------------------------------ 
 

Náboženská obec Církve československé husitské 
místní obec Doudleby nad Orlicí, Husův sbor 

Bohoslužby v prosinci :  21. 12. - 4. neděle adventní  v 10 hodin 
       24. 12. - Štědrý večer ve 21 hodin, s koledami 
Bohoslužby v lednu 2009: 4. 1. a 18. 1. v 10 hodin 
Bohoslužby v únoru:  1. 2. a 15. 2. v 10 hodin 
Bližší informace na vývěsce u sboru.  
------------------------------------------------------- --------- 
Vánoční a novoroční přání  

Vážení a milí spoluobčané,  
blíží se vánoční svátky a nový rok 2009. Nastává tedy i čas ohlédnutí se 
za rokem uplynulým.   
      Rok 2008 byl velmi významný pro náš region i z hlediska chodu věcí 
veřejných.  Byl  to rok  volební,  v němž  proběhly senátní a krajské volby 

 



 

  

zároveň. Období  Vánoc a blížící se nadcházející nový rok v nás probouzí 
vzpomínky, předsevzetí, vytýčení cílů, ale i malá či velká  přání, 
směřující k nám nebo k našim blízkým. Již v předvánoční době jsem se 
snažil vyřídit co nejvíce úkolů, abych se již od začátku roku 2009 mohl 
starat o rozvoj našeho regionu. Nejpozději v prvním čtvrtletí příštího roku 
bych rád pro vás otevřel senátní kancelář nejenom v Rychnově nad 
Kněžnou, ale i v Chocni a v Holicích. Také jsme se rozhodli vyjít vám 
vstříc - a neprodat našeho "Antlona". Snad nám on - i vaše přízeň :-) 
vydrží po celých šest let. Přes zimu z něj uděláme „Pojízdnou 
senátorskou kancelář“ (PSK), abychom za vámi mohli kamkoliv přijet.    

V současných dnech probíhá registrace „Fondu Miroslava Antla 
pro rozvoj regionu“. Fond bude sloužit k finanční podpoře spolkových, 
sportovních, kulturních a dalších aktivit v našem regionu. Starostům a 
obcím budou v novém roce k ruce odborníci, kteří zdarma zpracují 
projekty na získání dotací a grantů z fondů.  

V Senátu jsem byl mj. zvolen místopředsedou ústavně-právního 
výboru. V této funkci mohu zúročit téměř třicetileté zkušenosti z oblasti 
spravedlnosti, bezpečnosti a pořádku. Jedním z mých prvních úkolů je 
snaha o zpřísnění vládního, resp. poslaneckého, návrhu trestního zákona.  

Těším se na naše společná setkání, která by měla vést i k tomu, 
aby na základě vašich podnětů docházelo ke zlepšování podmínek pro 
spokojený život občanů našeho regionu. 

Přeji vám všem klidné a příjemné prožití vánočních svátků a 
šťastný nový rok 2009.  

A k tomu vám všem přeji pevné zdraví, úspěchy, radost a 
optimismus - i tolik potřebné štěstí. 

Váš senátor JUDr. Miroslav Antl 
------------------------------------------------------------------------------------- 
Kulturní a sportovní akce roku 2008 

Datum Název Pořadatel 
20.12. Chaloupky 2008 TJ Sokol 
25.12. Staré pecky a fláky partystan.cz 
26.12. Štěpánská jízda - Rokytnice (lyže) TJ Velešov-turisti 

31.12. Silvestr na chatě TJ Velešov-turisti 
prosinec Vánoční bruslení TJ Sokol 
prosinec Vánoční koncert ŠKK 

 
 

Vánoční  dílny 

 
 

      



 

  

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu 
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